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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Készült-e az elmúlt években az ivóvízellátó 
rendszerekre vonatkozó átfogó kockázati felmérés?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  Magyar  Energetikai  és  Közmű-szabályozási  Hivatal  (továbbiakban:  MEKH)  2021.  évi
Országgyűlési  beszámolójában  (Irományszám:  B/46)  a  víziközmű-rendszerek  állapotával
kapcsolatban (5.1.3. fejezet) az alábbi megállapítás olvasható:

„A víziközmű-szolgáltatás  ellátásbiztonsága  szempontjából  fontos  figyelemmel  kísérni  azokat  a
rendszereket, amelyek működése kockázatot jelent.” 

Az  ivóvízellátó  rendszerek  valós  műszaki  állapotáról,  az  ebből  származó  kockázat  tényleges
mértékéről a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény hatályba lépése óta eltelt
közel  11  év  alatt  a  víziközmű-szolgáltatásért  felelős  miniszter  és  minisztériuma,  illetve  a
víziközmű-szolgáltatók felügyeletével megbízott MEKH egyetlen alkalommal sem adott felmérésen
alapuló,  átfogó  és  részletes  tájékoztatást  a  fogyasztók  részére,  így  évről-évre  elmaradt  a
felhasználókat megillető hiteles tájékoztatás.

Amennyiben  a  víziközmű-szolgáltatás  ellátásbiztonsága  szempontjából  kockázatos  víziközmű-
rendszerek  figyelemmel  kísérése  a  MEKH részéről  fontos  felügyeleti  tevékenységet  jelent,  úgy
minden  bizonnyal  elvégezték  a  magyarországi  ivóvízellátó  rendszerekre  vonatkozó  átfogó
felméréseket, kockázatelemzéseket és meghatározták a kockázatcsökkentési stratégiát, a szükséges
beavatkozások  prioritási  sorrendjét  és  megtervezték  a  rekonstrukciós  és  fejlesztési  források
biztosítását is.  

Az Országgyűlés Fenntartható Fejlődés Bizottságának elnökeként megkeresését kaptam a Víz
Koalíciótól, akik arra kértek, hogy szakmai kérdéseikre képviselőként kérjek választ Öntől:

• Készült-e az elmúlt 10 évben a magyarországi közműves ivóvízellátó rendszerekre 



 
vonatkozó átfogó kockázati felmérés, kockázatelemzés?

• Amennyiben készült, a kockázatelemzés az ivóvízellátás mely területeire (vízbeszerzés, 
vízkezelés, víztárolás, vízelosztás) terjed ki?

• A kockázatfelmérést és kockázatelemzést mely szervezet készítette és az eredménye 
milyen formában tekinthető meg?

• A kockázatfelmérés és kockázatelemzés frissítése milyen időközönként készül el?
• A feltárt kockázatok alapján az ivóvízellátás mely területein mutatható ki a legmagasabb 

kockázati érték és ennek mekkora a számszerű mértéke?
• Milyen tényleges rekonstrukciós és fejlesztési feladatok kerültek meghatározásra a 

kockázat csökkentése érdekében?
Válaszát előre is köszönöm!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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